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Høje Taastrup, den 4. januar 2024 

 
 

REFERAT 
 

Forretningsudvalgsmøde  
Onsdag den 3. januar 2024, kl. 16.00 – 17.30 

 
Sted: zoom 

 
Deltagere: Malene Deele, Henrik Rasmussen, Kent Thomsen, Peter Husted, Boris Holm, Gunner 

Nielsen og Michael Buksti (sekretær) 

 

Afbud: Lisbeth Skovly Nielsen 

Fraværende: Jette Thaarup 

 

DAGSORDEN 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

 
2. Sager til orientering  

2.1. Landsformandens og næstformændenes meddelelser 
2.2. Sekretariatets meddelelser 

 
3. Sager til behandling 

3.1. Bornholm 

3.2. Dirigent-rollen på Hovedbestyrelsesmøderne 

3.3. Udkast til Budget 2024 

3.4. Udmeldelse af EKPF 

3.5. Politisk gennemslagskraft 

3.6. LUKKET SAG: Honorar til Landsformanden 

3.7. Mødekalender for 2024 

 

4. Eventuelt 
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1. Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen var udsendt rettidigt. 

 

Beslutning 
Dagsordenen blev godkendt af Forretningsudvalgets medlemmer uden yderligere tilføjelser. 

 

2. Sager til orientering 

 

2.1 Landsformandens og næstformændenes meddelelser 

 
Landsformanden orienterede kort om følgende:  

• Online kaffemøder igennem vinteren og foråret med kredsformænd og næstformænd – kom 

gerne med datoer.  

• Danske Patienter på visit i Nyreforeningen 

• Møde med Diabetesforeningen 
 
2. Næstformand orienterede kort om følgende:  

• Pårørende tilbud med psykolog-forløb for forældre til et nyresygt barn aflyst 
• Podcast med børn under udvikling 
• NFBU ønsker FU’s godkendelse til at deltage med en suppleant til næste HB-møde i januar  
• NFBU har udarbejdet en ny folder som de ønsker at få ud på ambulatorierne 
• Ungeweekend plakat skal fremover printes og ud på ambulatorierne - vi håber på kredsenes 

hjælp! 
• Der arbejdes på nyt koncept for en aktivitet til de 13-17-årige 
• Nordisk Nyresamarbejde for Unge planlægger fælles arbejdsweekend i 2024. 
 

Beslutning 
Forretningsudvalget tog orienteringerne til efterretning og godkendte at NFBU til næste 

hovedbestyrelsesmøde den 27. januar 2024 stiller med to deltagere.  

 

 

2.2 Sekretariatets meddelelser 

 
Michael Buksti orienterede kort om følgende:  

• Deltaget online i generalforsamling i EKPF (Europæisk Nyreforeninger) 

• Færdiggjort Nyrenyt 

• Modtaget midler til at gennemføre særlige Nyrefællesskaber i 2024 – planlægning i gang 

• Flot resultat af organdonationsdage, via sociale medier blev budskabet spredt til mere end 

50.000 mennesker mm.  

• ”Nyrevenner” godt modtaget  

• ”Livet er en gave” – et kursus som var en stor succes 

• Møde med Sundhedsstyrelsen om efterårets vaccinationsprogram 

• Velbesøgte webinarer 

• Oplæg for Boehringer Ingelheim om kronisk nyresygdom 
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• Merchandise med L’Ron Harald kunstværk færdigt 

• Deltaget i Handicappolitisk Topmøde på Christiansborg 

• Deltaget i Danske Handicaporganisationers repræsentantskabsmøde  

 

Beslutning 
Forretningsudvalget tog orienteringerne til efterretning.  

 

 

3. Sager til behandling 

 

 

3.1 Bornholm 

 

Politikerne i Region Hovedstaden har fra budgetår 2024 afsat ekstra 700.000 kr. i hhv. 2024, 2025, 

2026 og 2027 til at styrke mulighederne for at borgere i Region Hovedstaden kan få gæstedialyse på 

Bornholm. De årlige beløb som er afsat i Region Hovedstadens budget, skal dække dialyser 

gennemført på Bornholm – men udelukkende for borgere i Region Hovedstaden, dvs. borgere for 

København og Nordsjælland. 
 
For at forstå aftalen og intentionen med aftalen, har Michael Buksti i oktober og november afholdt 

møder med dels sygehusdirektøren fra Bornholms Sygehus, dels embedsmænd fra Region 

Hovedstaden, og disse har samstemmende bekræftet, at de afsatte midler skal gå til at betale for 

dialyser for personer fra København og Nordsjælland, som vælger at besøge Bornholm, og at 

gæstedialysen sker på en klinik drevet af Nyreforeningen. De afsatte midler går udelukkende til at 

betale for dialysen (den af staten fastsatte takst for en dialyse er 3.100 kr. pr. dialyse, og den dækker 

alle udgifter forbundet med dialysen dvs. løn, forbrugsmaterialer, el, vand mm.). Det afsatte beløb i 

regionens budget kan ikke bruges til indkøb af maskiner samt andre udgifter forbundet med 

etablering af en dialyseklinik. Desuden udbetales pengene for en dialyse først, når der er udført en 

dialyse på en borger fra enten København eller Nordsjælland.  

 

Budget for mulig dialyseklinik 

Til brug for Forretningsudvalgets vurderinger af om Nyreforeningen skal gå videre med at undersøge 

muligheden for et etablere en egen klink for gæstedialyse på Bornholm (en klinik som vil kunne 

servicere dialysepatienter fra hele Danmark), er der nedenfor skitseret udgifter og indtægter 

forbundet med etablering af en dialyseklinik på Bornholm som har åbent hele året. Budgettet viser 

dels engangsinvesteringer, dels årlige indtægter og udgifter forbundet med driften af en 

dialyseklinik. I budgettet er det forventet, at en dialyseklink vil få fodfæste over nogle år, hvorfor det 

forventeligt først vil være i år 3 og 4, at klinikkens økonomi balancerer. 

 

Udgifter til etablering af en klinik (som tager mod dialyse patienter fra hele Danmark), med tre 

dialysemaskiner, som Nyreforeningen også har på Fanø, beløber sig til cirka 500.000 kr. 

 

De årlige udgifter og indtægter, er baseret på forventet udgift til løn, husleje og gennemførte 

dialyser, i 2024 budgetteres konservativt med 70 gennemførte dialyser, og i 2027 hvor klinikken for 

alvor har fået fodfæste budgetteres med 200 gennemførte dialyse. En del af disse dialyser er dialyser 
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gennemført for borgere fra København og Nordsjælland, men der forventes også at være gæster fra 

resten af Danmark samt fra Sverige og Tyskland.  

 
 
Etablering af dialyseklink – engangsinvestering      

          

    Antal Pris  Samlet pris 

Pris incl. 

moms 

Dialysemaskiner incl vandanlæg - renoverede 

maskiner 3 70.000  210.000  262.500 

Stole og borde    3 30.000  90.000  112.500 

Installation af dialysemaskiner mm  30.000  30.000  37.500 

Etablering af klinik - vand, el mm  40.000  40.000  50.000 

Udgifter til etablering - i alt        462.500 

          

          
Årlige udgifter    2024 2025 2026 2027   

          
Løn – sygeplejersker    390.000 400.000 410.000 450.000  
Honorar - tilsynsførende nefrolog  10.000 10.000 10.000 10.000  
Husleje og el    75.000 75.000 80.000 85.000  
Dialysemateriale    86.800 155.000 217.000 248.000  
Udgifter i alt    475.000 485.000 500.000 545.000  

          
Årlig indtægt         

70 dialyser  á 3.100 Kr 217.000     
125 dialyser  á 3.100 Kr  387.500    
175 dialyser  á 3.100 Kr   542.500   
200 dialyser  á 3.100 Kr    620.000  

Indtægter i alt    217.000 387.500 542.500 620.000  

          
Resultat     -258.000 -97.500 42.500 75.000  

 

Beslutning 
Efter en god dialog blandt Forretningsudvalgets medlemmer var der enigehed om, at 

Nyreforeningen skal gå videre med planerne for at åbne en klinik for gæstedialyse på Bornholm – en 

klinik der kan servicere dialysepatienter for hele Danmark. Udvalget accepterede at udgiften til 

etablering af en sådan klinik kan beløbe sig til 1 mio. kr., som kan tages fra Nyreforeningens 

egenkapital.  

 

Michael Buksti arbejder derfor videre på at få de nødvendige tilladelser, lokaler, ansættelse mm på 

plads så Nyreforeningen kan åbne en klinik for gæstedialyse på Bornholm. Der er fortsat meget 

praktisk som skal falde på plads, så intet er sikkert endnu. Forretningsudvalget holdes løbende 

orienteret om status på dette arbejde, og om eventuelle tilbageskridt og fremskridt.  
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3.2 Dirigent-rollen på Hovedbestyrelsesmøderne 

 
Møderne i Nyreforeningens Hovedbestyrelsen ledes af en dirigent, som er valgt af deltagerne på 

mødet. Hidtil er rollen som dirigent gået på tur mellem Nyreforeningens regionale udvalg, så disse 5 

udvalg på skift har stillet med en kandidat til rollen som dirigent af møderne.  

At være dirigent på et Hovedbestyrelsesmøde kræver til tider sin mand eller kvinde for at sikre, at 

alle bliver hørt og set, og da det er et faktum, at ikke alle trives i rollen som dirigent for møder i 

Hovedbestyrelsen ønskes en diskussion af, hvordan fremtidige dirigenter findes.  

 

Beslutning 
Medlemmerne af Forretningsudvalget drøfter, hvordan rollen som dirigent for Hovedbestyrelsens 

møder besættes i fremtiden, og der var enighed om, at det kunne være en god idé at arbejde med 

en gruppe af 4 til 5 kandidater på tværs af Danmark, som trives med dirigentrollen, og som er øvet i 

denne. På næste Hovedbestyrelsesmøde vil interesserede kandidater derfor blive opfordret til at 

melde sig.  

 

 

3.3 Udkast til budget 2024 

 
Michael Buksti gennemgik udkastet til budget 2024. Budgettet er baseret på en konservativ 

vurdering af Nyreforeningen indtægter og udgifter. Budgettet er udarbejdet under hensyntagen til 

den generelle økonomiske situation i Danmark, samt ønsket om at fastholde et højt aktivitetsniveau 

til glæde for Nyreforeningens medlemmer.  

 

Kommentarer til budgettet 

På indtægtssiden er budgetteret med følgende: 

• Medlemskontingent: Nyreforeningen har fået lidt flere medlemmer i det forgangne år, men 

kontingentindtægten stiger primært som følge af den vedtagne stigning i kontingentet i 2024 

fra 325 kr. til 360 kr. for et alm. medlemskab. 

• Arv: Der er i budget 2024 – lige som tidligere år - ikke budgetteret med arv – i øjeblikket 

forventes det, at der i 2024 er mere end 1,5 mio. kr. på vej til Nyreforeningen i arvemidler 

• Gaver, støtte, bårebidrag mm.: Baseret på gennemsnit af tidligere år, fratrukket 25%  

• ULHAN: Driftstilskud fra Tips- og Lotto-midlerne. Uændret niveau i forhold til 2023   

• Handicappulje: Tilskuddet der årligt søges fra den såkaldte ”handicappulje” hos 

Socialstyrelsen, og som er målrettet kurser for familier og børn mm. Baseret på størrelse af 

tilskud fra 2023 

• Dialyse Skallerup og Fanø: Udgifter og indtægter balancerer i de to dialyseklinikker 

• Feriehus: Nyreforeningens feriehus er budgetteret til at give en indtægt på 165.000 kr., 

hvilket er baseret på tidligere tiders udlejning og forventning til den kommende sæson. 

• Rejser: Nyreforeningens rejser håndteres af et rejsebureau, hvor indtægt vedrører provision 

fra rejsebureau som dækker udgiften til rejseledere og sygeplejersker 

• Bøger og merchandise: Salg af kogebøger, merchandise mm. Bl.a. er der fortsat godt salg af 

kogebøger. Baseret på salg fra 2023. 

• Momsrefusion: Hvert år søger Nyreforeningen om særlig momsrefusion for de ydelser 

foreningen har, der er momsbelagt, hvilket giver en lille indtægt på 100.000 kr.  
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På udgiftssiden er budgetteret med følgende: 

• Kredsenes kontingentandel: Den andel af kontingentet der betales til kredsene – her er aftalt 

en stigning. 

• Feriehus: Udgifter til rengøring og løbende vedligeholdelse. I 2023 er der gennemført en 

større renovering, så derfor er der afsat færre midler i 2024.  

• Dialyse Skallerup og Fanø: Udgifter balancerer med indtægter 

• Lønninger: Udgiften til løn tager højde for, at en del af lønningerne er dækket af de 

projekter, som foreningen har fået støtte til fra bl.a. socialstyrelsen (projekt 

pårørendefællesskaber, nyrefællesskaber), Nyrevenner og Nordea Fonden.  

• Nyrenyt: Udgifterne forbundet med Nyrenyt er baseret på udgifter fra 2023  

• Portostøtte: Fra 2024 er det desværre ikke længere muligt at modtage særlig portostøtte, 

hvorfor denne post udgår. 

• Porto: Udgiften til porto er justeret i forhold til 2023, da portostøtten udgår 

• Kredsblade / publikationer: Udgifter til trykning af blade og pjecer er baseret på en 

forventning til antallet at trykte sider, og forbrug i 2023 

• Annoncer: Der er budgetteret med en indtægt for salg af annoncer til Nyrenyt, baseret på 

salg i 2023 

• Nyrelinjen/Nyrevenner: Det er budgetteret med en udgift til et kursus for nyrelinjes 

medlemmer og Nyrevennerne 

• Psykologbistand: Udgiften til psykolog fastholdes på niveau for 2023 

• Familiekursus og Ungdomskurser/Handicappuljen: Kurser for familier, unge og børn af 

Nyresyge som dækkes af Socialstyrelsens særlige Handicappulje. Udgiften til revision er lagt 

under Nyreforeningens samlede post til revision, således at beløbet fra Handicappuljen 

anvendes til aktiviteter for foreningens medlemmer. 

• Webinarer: Nyreforeningen har stor succes med webinarer, og der er derfor afsat et beløb til 

honorering af oplægsholdere på webinarer. 

• Forebyggelseskampagne/Forebyggelsesår: Hovedbestyrelsen har besluttet at 

Nyreforeningen i 2024 sætter særligt fokus på Forebyggelse, for at understøtte de aktiviteter 

som planlægges i 2024, er der afsat et særligt beløb til dette 

• Aktiviteter for unge: Da tilskuddet fra den særlige Handicappulje er faldet de senere år og 

ikke dækker alle udgifterne til de ønskede aktiviteter for unge, er der budgetteret med et 

ekstra beløb til området, så Nyreforeningen kan fastholde et relevant tilbud til unge.  

• Aktiviteter for børn og familier mm. Da tilskuddet fra den særlige Handicappulje er faldet de 

senere år og ikke dækker alle udgifterne til de ønskede aktiviteter for børn og familier, 

herunder Familiekurset, er der budgetteret med et ekstra beløb til området, så 

Nyreforeningen kan sikre, at så mange som mulighed får glæde af Nyreforeningens tilbud.  

• Møder: Der er afsat et mindre beløb til de møder der afholdes i Høje Taastrup  

• Årsmøde: Der er afsat et særligt budget for årsmødet, som tager højde for at arrangementet 

afholdes i Trekantsområdet (Middelfart) som et heldagsmøde – uden overnatning, men med 

betalt transport for hovedbestyrelsesmedlemmer og i øvrigt at arrangementet er gratis for 

medlemmerne. 

• Hovedbestyrelsesmøder: Der er afsat økonomi til afholdelse af tre fysiske 

hovedbestyrelsesmøder, 2 en-dagsmøder og et to-dagsmøde med overnatning 
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• Møder i FU, donor-, patient- og pårørendeudvalget:  Der er afsat økonomi til afholdelse af et 

eller flere fysiske møder i de respektive udvalg, udgiften dækker kørsel og leje af lokaler mm.  

• Kurser: Der er afsat økonomi til dække den udgift for afholdelse af medlemskursus, 

temadage mm, som ligger ud over deltagerbetalingen. Efterspørgslen efter kurser er 

stigende, hvorfor der er afsat et større beløb i 2024 end i 2023.  

• Husleje: Baseret på huslejekontrakten samt at Nyreforeningen har fået lidt mere plads så alle 

medarbejdere har en plads og et skrivebord 

• Administrationsomkostninger: En post der udgøres af udgifter til telefon, it, internet, kopi, 

porto, revision, forsikringer mm. er baseret på tidligere tiders forbrug kombineret med 

forventet forbrug i 2024.  

 

Baseret på ovenstående betragtninger resulteret budget 2024 i et underskud på 770.000 kr. dette 

underskud vil forventeligt kunne dækkes af arv. 

 

Til orientering har Nyreforeningen ved indgangen til 2023 en egenkapital på knap 13 millioner kr., 

hertil kommer kredsenes formuer og egenkapital.  

 

Beslutning:  
Forretningsudvalgets medlemmer stillede enkelte opklarende spørgsmål, og godkendte budgettet, 

og indstillede det herefter til endelig godkendelse på Hovedbestyrelsens møde den 27. januar 2024. 

 

 

3.4 Udmeldelse af EKPF 

 
Malene Deele regegjorde kort for punktet. Baggrunden er, at Nyreforeningen ved indgangen til 2022 

meldte sig ind i EKPF - den Europæiske sammenslutning af Nyreforeninger. Nyreforeningen meldte 

sig ind i håbet om, at et medlemskab af denne sammenslutning kunne være med til at styrke 

Nyreforeningens internationale relationer og give Nyreforeningen adgang til nye viden på tværs af 

de europæiske landegrænser. 

 

Efter at have været medlem af EKPF i to år, og have deltaget i to generalforsamlinger samt en 

arbejdsgruppe, er konklusionen imidlertid den, at EKPF er baseret på et ringe demokratisk 

fundament. Oplevelsen er, at alle beslutninger bliver truffet, hen over hovedet på landene af det 

spanske formandskab. Nyreforeningen har flere forsøgt at gøre opmærksom på dette – også 

sammen med de øvrige nordiske lande - men desværre uden held.  

 

Et fortsat medlemskab af EKPF, som beløber sig til mere end 10.000 kr. årligt, vurderes derfor ikke at 

være relevant, idet det ikke giver nævneværdig værdi for Nyreforeningen og for foreningens 

medlemmer.  

 

Beslutning 
Medlemmerne af Forretningsudvalget drøfter Nyreforeningens medlemskab af EKPF og var enige 

om, at det demokratiske underskud, som præger foreningen, gør at et fortsat medlemskab af 

organisationen ikke giver mening for Nyreforeningen og foreningens medlemmer, hvorfor Danmark 

melder sig ud med virkning fra 2024.  
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3.5 Politisk gennemslagskraft i regionerne 

 
Malene Deele introducerede punktet.  

 

Ifølge Nyreforeningens vedtægters § 15, stk. 5 ”varetager Regionaludvalgene udveksling af viden og 

erfaringer mellem kredsene. Regionaludvalgene varetager de politiske anliggender, som knytter an 

til regionerne. Regionaludvalgenes formål er at fremme Nyreforeningens fælles målsætninger på 

regionalt plan, og udvalgene afgør i øvrigt selv hvilke opgaver, de ønsker at arbejde med”. Desuden 

hedder det i Nyreforeningens Bestyrelseshåndbog, at ”Regionaludvalgenes opgave er at følge 

udviklingen inden for sundhedspolitikken i regioner og kommuner, at tage initiativer i forhold til 

politikken i regioner og kommuner samt, i tæt samarbejde med Nyreforeningens tre stående 

fagudvalg, at varetage Nyreforeningens interesser i forhold til alle operatører i regionens geografiske 

område”. 

 

I de seneste måneder har der været flere sager på tværs af Danmark, hvor Nyreforeningens 

medlemmer har givet udtryk for på bl.a. Facebook, at de har følt, at foreningen ikke har formået at 

varetage deres interesse på ordentlig vis i forhold til dialogen med landets regionale politikere. 

Konkret har der bl.a. være utilfredshed med Nyreforeningen i relation til fjernelse af dyner på nogle 

dialyseafdelinger, manglende TV på nye dialyseafdelinger, kun stole og ikke senge på nogle nye 

dialyseafdelinger mm.  

 

Bl.a. er der kommet udsagn fra vrede medlemmer som: ”Hvor er Nyreforeningen, sover de i timen. 

Det er i situationer som denne, jeg har brug for en forening, der varetager mine forhold overfor 

politikerne” eller ”Desværre er Nyreforeningen også her fuldstændig usynlige. Af en eller anden 

grund vil Nyreforeningen ikke være politisk synlig og de tror det er nok at komme forbi dialysen med 

is om sommeren. Det virker som om der er en grundholdning i Nyreforeningen om ikke at være 

politisk aktive.” 

 

Beslutning 
Forretningsudvalgets medlemmer diskuterer, hvordan Nyreforeningen sikrer, at den politiske 

gennemslagskraft er til stede regionalt, så sager der er vigtige for medlemmerne ikke misses. 

Generelt var der enighed om, at ansvaret for arbejdet ligger i Regionaludvalgene, og at arbejde et 

langt stykke hen af vejen fungerer. I nogen tilfælde ville det hjælpe, hvis der var en lidt bedre 

forståelse for, hvem der gøres hvor, dvs. hvad som håndteres regionalt og hvad der håndteres 

landspolitisk. Udvalgets medlemmer var enige om, at muligheden for at søge hjælp, når det er 

nødvendigt i Sekretariatet er værdsat.  

 

Malene Deele takkede for de fine input, som hun tager med på et kommende fællesmøde med 

Regionaludvalgene senere i januar.  
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3.6 Honorar til Landsformanden  

 
Malene Deele introducerede kort punktet, og forlod derefter mødet under selve behandlingen af 

punktet.  

 

Baggrunden er, at Nyreforeningen tidligere har udbetalt et mindre honorar til Landsformanden for 

at dække vedkommendes arbejdsindsats, ekstraordinære store mødetid mm. Før Jan Rishaves 

formandsperiode, modtog Landsformanden for Nyreforeningen årligt 50.000 kr. for sin 

arbejdsindsats.  

 

Situationen er den, at Malene Deele ønsker at kunne give Nyreforeningen sin fulde opmærksomhed, 

og derfor er en genindførelse af et honorar til Landsformanden aktuelt. Malene Deele har siden 

2021 været Landsformand for Nyreforeningen. I den periode har hun lagt meget tid og mange 

kræfter i opgaven. Hun har bl.a. beskæftiget sig med den daglige politiske indsats i Nyreforeningen, 

herunder ikke mindst: 

• Udforme politiske målsætninger på nyreområdet 

• Forberedelse og deltagelse af møder/ konferencer internt og eksternt, bl.a. i Danske 

Patienter for at varetage Nyreforeningens politiske interesser, hvor hun blev næstformand i 

foråret 2023.   

• Sikre løbende de politiske rammer til Nyreforeningens aktiviteter og politiske tiltag er i orden.  

• Aktivt støtter Nyreforeningens kredse i udarbejdelse af undervisningsmateriale, som 

patienter og pårørende kan tage med på deres egne sygehuse til Nyreskole.  

 

Derudover støtter Melene Deele også kredsene og regionerne i deres politisk arbejde, hun kommer 

med oplæg samt generel sparring mv. Derudover tager Malene Deele almene samtaler med 

medlemmer, som har behov for det. Malene Deele har også hun påtaget sig redaktøropgaven, hun 

er formand for Forskningsfonden og deltager i en lang række ad hoc forskningsopgaver for 

hospitaler, samt mange andre opgaver. 

 

Malene Deele’s kræfter er imidlertid ikke uendelige, og da hun er i et fleksjob, hvor det ikke er 

muligt at modtage et honorar ifølge hendes kontrakt, så kan et honorar kun komme på tale, hvis 

Malene Deele ansættes i en fleksjobstilling. Hvis Malene Deele får en sådan fleksjobsansættelse vil 

hun kunne hellige sig arbejdet i Nyreforeningen 100 procent.  

 

Beslutning 
Efter at Malene Deele havde forladt mødet, diskuterede de tilbageværende medlemmer af 

Forretningsudvalget genindførelsen af et honorar til Landsformanden. Alle medlemmer var enige 

om, at når man tager arbejdsmængende i betragtning, så giver det god mening at genindføre et 

honorar til Landsformanden. 

 

Udvalgets medlemmer havde forståelse for Malene Deelse situation som gør, at et honorar ikke kan 

udbetales som et enkeltstående honorar, men istedet kan ske ved en særlig fleksjobs ansættelse, på 

3 timer ugentligt, hvilket på årsbasis vil medføre en omkostning på 40.000 kr. Udvalget gjorde det 

klart, at en flexjobsansættelse udelukkende vedrører Malene Deele, og ikke fremtidige 

Landsformand, og at ansættelsen følger Malene Deeles hverv som Landsformand, dvs. i det øjeblik 
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Malene Deele ikke længere er Landsformand, så bortfalder flexjobsansættelsen. Endivdere er 

udvalget opmærksom på, at en flexjobsansættelse skal godkendes af Københavns Kommune. 

 

Forretningsudvalget indstiller derfor til næste hovedbestyrelsesmøde, at der genindføres et honorar 

til Landsformanden.  

 

 

3.7 Mødekalender for 2024 

 
Medlemmerne af forretningsudvalget og hovedbestyrelsen er travle mennesker, derfor bør 

udvalgets møder for 2024 kalenderfastlægges. 

 

Beslutning 
Michael Buksti sender en doodle til alle medlemmer af Forretningsudvalget for at få fastlagt 

møderne i det kommende år.  

 

 

4. Eventuelt 

 
Under Eventuelt fortalte Boris Holm, at Regionaludvalg Sjælland holder deres formandsvalg den 13. 

januar 2024. 

 

Under Eventuelt fortalte Gunner Nielsen kort om situationen på sygehusene i Nordjylland, hvor 

økonomien er så presset, at det har betyde fjernelse af dyner og tæpper samt fjernelse af forplejning 

til dialysepatienter. Sagen er ikke slut endnu, og Gunner takkede for bistanden fra landsformanden 

og Sekretariatet.  

 


